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Mange offentlige institutioner optager i dag bank- og realkreditlån på det finansielle mar-
ked for at finansiere deres services. Det gælder fx i kommuner samt en række statslige 
institutioner som gymnasier og universiteter. Brugen af private finansielle markeder inde-
bærer omkostninger, som kunne være reduceret, hvis de relevante institutioner havde 
adgang til statslige lån, der har en lavere rente end lån på det private marked. Kan mini-
steriet på den baggrund oplyse, hvad de overordnede fordele og ulemper (økonomisk, 
administrativt mv.) vil være af etablere et offentligt finansieringssystem, hvor alle offentlige 
institutioner (herunder kommuner) indenfor nogle afgrænsede rammer får mulighed for at 
optage statslige lån som et alternativ til at gøre bruge af den private finansielle sektor? 
Der ønskes ligeledes en overordnet konsekvensvurdering af en model, hvor offentlige 
institutioner får tildelt en konto i Nationalbanken, som institutionerne kan trække på som 
deres eneste finansieringskilde, og som indeholder institutionens likviditet og indenfor 
nogle fastsatte grænser giver mulighed for optagelse af lån.

Svar bedes sendt elektronisk til lov@ft.dk.

På udvalgets vegne
Karsten Filsø
formand
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